
ÆLDRERÅDET I FREDERIKSSUND KOMMUNE

Referat fra ordinært møde

Mandag d. 19. marts 2007 kl. 9.00-11.30 på Nordhøj 4, Skibby

Deltagere: Jørgen Christensen, Hanne Thureson Graae, John Jensen, Lise Lotte Due, Erik
Nielsen, Christian Heiberg, Bent Saysette og Rigmor Nielsen.

Afbud fra: Ole Klenke.

Fra Administrationen: Jette Søe, Bjarne Jensen

Referent: Henny Frandsen, Omsorgscentret Nordhøj.

Pkt. 1. Orientering fra kommunen.
Sundhedschef Jette Søe orienterede om forhandlingerne vedr. Sundhedsaftale med Regionen, som 
bl.a. omfatter retningslinier for

-  Udskrivning af svage ældre patienter.
-  Udveksling af oplysninger mellem kommune og hospitalerne.
-  Kontakt til ældreplejen, om udskrivning, til borgere der skal have hjælp.
-  Medicin til 4 dage fra sygehuset ved udskrivning.

Ambulant genoptræning foregår ikke mere på hospitalerne -  med undtagelse af specialiseret 
genoptræning -  f.eks. hjerteopererede. Ambulant genoptræning efter sundhedsloven foregår på 
Tolleruphøj, mens genoptræning efter serviceloven foregår uændret på de enkelte plejecentre 
Ambulant genoptræning skal starte senest 5 dage efter, at planerne er modtaget. Der arbejdes 
derfor på, at genoptræningsplanerne skal sendes elektronisk, så der går så få dage som muligt. 
Der er ingen venteliste nu til genoptræning, men foreløbige tal viser, at antallet er steget med 
25 % i februar måned i år. Der kan blive behov flere fysioterapeuter.
Der skal sikres et bedre forløb generelt.
Det kan blive problematisk, at kommunen skal betale al træning, men hospitalerne 
bestemmer/visiterer. Der dokumenteres meget lige nu, så det kan ses, hvad udgifterne går til.
I 2008 skal hele aftalen genforhandles.
Visitation til vedligeholdelsestræning kan ske efter henvendelse fra en sygeplejerske, hjælper 
eller borgeren selv.

Der bliver genforhandlet om kørsel i april måned. Alle, som har behov for kørsel til ambulant 
genoptræning på Tolleruphøj bliver kørt.
På forespørgsel om hvorfor nogle borgere skal betale kr. 10,- for kørsel, blev det forklaret, at 
hvis kørslen er under Serviceloven koster det kr. 10,-, men hvis kørslen er under Sundhedsloven 
er den gratis.

Der er startet et Pilotprojekt for patienter med rygerlunger i Jægerspris.
Hospitalsindlagte får en kontaktperson, og når de udskrives får man også en sygeplejerske i 
hjemmeplejen og i træningsenheden bliver der også en kontaktperson i de gamle kommuner.
10. april er der møde i Sundhedsudvalget, hvor der kan drøftes videre.

Omkring hjælpemidler følger der en ny aftale. Den gamle aftale bruges indtil den nye er 
godkendt.



Bjarne Jensen orienterede om,
At kvalitetsstandarderne for personlig og praktisk hjælp er vedtaget. Bemærkningerne fra 
Ældrerådet er blevet hørt, og har bl.a. medført at administrationen laver flere beregninger 
omkring mad. Der regnes bl.a. på et ernæringsrigtigt måltid med 1 ret. Kommunen kan ikke 
stille krav om, hvordan produktionen af mad skal være, kun til leveringen.
Omkring spørgsmålet fra sidste møde om et bestemt rådighedsbeløb, så må man ikke sætte et 
mindste rådighedsbeløb. Det er lovstridigt. Der beregnes i hvert enkelt tilfælde efter individuelt 
behov. Ældrerådet kan spørge om dette ved mødet d. 10. april.

De nye kvalitetsstandarder i forbindelse med kommunesammenlægningen betyder at alle 
modtagere skal revisiteres. Hvor visitator vurderer det forsvarligt vil revisitationen ske 
telefonisk, med efterfølgende skriftlig afgørelse til borgeren. Ellers revisiteres som tidligere ved 
ændrede forhold for borgeren.
Der kan kun købes mad med hjem til eget forbrug, og kun som smørrebrød. Der kan ikke købes 
mad til gæster i eget hjem, mens beboere på plejehjemmet kan købe i begrænset omfang til 
gæster.
Medarbejderne kan fortsat købe mad på centrene.

I forbindelse med besparelserne på aktivitetscentrene mangler der fortsat ca. kr. 460.000,- i 
2008. Beløbet skal findes indenfor områdets egen ramme.
Aftaler vedr. de 2 selvejende institutioner er sagt op, og er til genforhandling fra 1.1.2008 
Det er beregnet, at der nok kommer til at mangle 40-50 plejehjemspladser, så der er planer om 
at bygge et nyt omsorgscenter i Frederikssund kommune til ibrugtagning 1.4.2009. Der er sat 
11. mil af til bygningen.
Der blev forespurgt, om der er flere besparelser på vej. Det vil der blive taget politisk stilling til 
ved budget 2008.
Fremover skal IT programmerne kunne kommunikere mellem lægerne, hospitalerne og 
ældreområderne.

Pkt. 2. Dagsorden og godkendelse af referat fra 19.02.2007.
Referatet godkendt. Dog blev det anbefalet, at ældre, som føler sig klemt bør henvende sig til 
Klagerådet. Ældrerådets medlemmer vil gerne være behjælpelig med at fremstille en folder, som 
kan uddeles i borgerservice og på bibliotekerne, hvis kommunen vil sørge for trykningen. Det 
nævnes også i det nye blad, hvordan man kontakter Klagerådet.
Klagerådets adresse bør stå på hjemmesiden.

Pkt. 3. Orientering fra formand.
Der skal være dialogmøde d. 22.3.2007 kl. 18.00-19.30 i Byrådssalen på Frederikssund rådhus om 
§115 -  penge til frivilligt socialt arbejde. Alle, der tidligere har fået midler derfra, modtager 
invitation.
Hospitalsplan og Psykiatriplan: Alle ældreråd anbefaler, at deres nærmeste hospital bibeholdes. 
Frederikssund bliver et genoptræningscenter som Esbønderup er i dag. Der skal også være 
medicinske patienter, geriatri, gigtafdeling, røntgen, blodbank, ortopædkirurgisk afdeling og 
dagåben skadestue.
Kommende møder i Social- & Ældreudvalget, som holdes Skibby Administrationsenter,
Røgerupvej 2, Skibby:

Mandag d. 23.04. kl. 15.00 
Mandag d. 27.08. kl. 16.00 
Mandag d. 22.10. kl. 16.00



Møde Sundhed & Forebyggelse på Kingoskolen i Slangerup, tirsdag d. 10.04. kl. 16.30

Ældrerådet vil gerne høre om genoptræning KRAM, borger/patient rettet forebyggelse. Bliver der 
egentlige sundhedscentre.
Vil høre Sundheds og forebyggelsesudvalget om uafklarede spørgsmål til mødet 10.4.

Deltagere til Repræsentantskabsmøde og konference i Nyborg d. .2 -  3. maj bliver 
Jørgen Christensen, Rigmor Nielsen og Christian Heiberg.
Jørgen Christensen har hørt om privat madservice i Lejre kommune, hvor der er flere 
valgmuligheder og prisen er lavere. Det skal undersøges nærmere.

Ældresagen ønsker et møde med Ældrerådet om ældrepolitik. Det kan blive onsdag d. 11.4 eller 
onsdag d. 18.4. og stedet bliver Fælleshuset, Klostergården 112 i Slangerup kl. 09.30.

Pkt. 4. Information og kontakt til bagland.
Der fremskaffes navne og telefonnumre på kontaktpersoner i tværfaglige efterlønsklub og 
frimærkeklubben til det nye blads bagsides foreningsorienteringer.
Der kan måske blive en side mere til orienteringer ud over bagsiden.
Jørgen Christensen orienterede om, hvad første blad kommer til at indeholde.
Næste blad udkommer i oktober måned.
Det er redaktionsudvalget, der udvælger materialet.
Erik Nielsen ønsker, at der fremover er mere plads til lokal orientering fra de gamle kommuner. 
Desuden har han haft kontakt med Menighedsrådet i Skibby, som har sagt ja til at samarbejde med 
Ældrerådet, så der fremover kan indlægges lokal orientering i Kirkebladet. Det skal afklares, 
hvordan økonomien er i det.

Pkt. 5. Økonomi.
På mødet d. 23-04- med Social og Ældreudvalget skal Ældrerådets budget tages op.

Pkt. 6. Næste møde og mødested.

Næste møde afholdes: Mandag d.16. april 2007 - kl. 09.00 på Nordhøj 4 -  mødelok. 5, i
Skibby. (Bent er sekretær den dag)

Pkt. 7. Eventuelt.
På mødet med Social og Ældreudvalg, skal der spørges til den Ældrekonference der er afsat penge 
til i Budgettet.
Skal Ældrerådet have en fast træffetid fremover, så borgeren kan træffe repræsentanter fra rådet. 
Der er møde i Regionsældrerådet i Hovedstaden onsdag d. 21. marts kl. 14.00 i De Gamles By i 
København. Christian Heiberg deltager.
Det undrer Erik Nielsen, at Mostrup Frederikssund kommune udkommer med kun Jægerspris og 
forord af borgmesteren, selv om det nu præciseres, at Frederikssund nu er én stor kommune.

Ref. Henny Frandsen


